
 

Code Description Part no. 

1 Crossbeam 
4000782 (Classic) 
4000774 (Traditional) 
4000778 (Contemporary) 

2 Hearth 
4000781 (Classic) 
4000773 (Traditional) 
4000777 (Contemporary) 

3 LH Leg 
4000783 (Classic) 
4000775 (Traditional) 
4000780 (Contemporary) 

4 RH Leg 
4000784 (Classic) 
4000776 (Traditional) 
4000779 (Contemporary) 

5 Brackets (2) 4000789 

6 Securing Pegs 
(4 + 2 extra) 4000791 

 Wall screws (2) 
Wall anchors (2)  

 

PLEASE TAKE CARE WHEN UNPACKING THIS PRODUCT.  
• WE STRONGLY RECOMMEND THAT STONEFIRE PRODUCTS ARE FITTED BY COMPETENT PERSONS 

USING BRACKETS AND CEMENT SUPPLIED. 
• USE GLOVES WHILST INSTALLING. 
 
READ THROUGH THIS GUIDE BEFORE UNPACKING YOUR UNIT. FAMILIARISE YOURSELF WITH THE COMPONENT 
PARTS AND FIXINGS METHOD BEFORE COMMENCING FIT. 
 
CARING FOR YOUR SURROUND  
• YOUR SURROUND WILL REQUIRE ONLY THE MINIMUM OF MAINTENANCE.  DUST DOWN REGULARLY WITH 

A SOFT, CLEAN BRUSH AND OCCASIONALLY WIPE OVER WITH A DAMP CLOTH.  
• SOAK UP ANY SPILLAGE AND WASH DOWN WITH A SOLUTION OF REGULAR HOUSEHOLD CLEANER.  
• IN THE EVENT OF AN ACCIDENT, WHERE CHIPPING HAS OCCURRED, WE HAVE PROVIDED YOU WITH A 

SMALL TOUCH UP KIT OF THE BASE COLOUR OF YOUR FURNITURE. FILL IN THE CHIP USING DABBING 
STROKES AND APPLY TWO OR THREE COATS ALLOWING EACH COAT TO DRY BEFORE APPLYING THE 
NEXT.  

CONTENTS: 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

1 X 3KG CEMENT/GROUT 1 X TOUCH UP PAINT    

1 X INSTRUCTION LEAFLET    2 X PAIRS of GLOVES 

Miles Industries Ltd. 
 190-2255 Dollarton Hwy., North Vancouver B.C, CANADA, V7H 3B1  

       Ph. (604) 984-3496 Fax (604) 984-0246 

 

IMPORTANT INSTALLATION INSTRUCTIONS 
PLEASE READ CAREFULLY AND RETAIN FOR FUTURE REFERENCE 

SM SERIES MANTELS - CLASSIC / TRADITIONAL / CONTEMPORARY
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For installation of engine trim kit, refer to trim kit instructions 
Bed hearth firmly into position using a mixture of cement 
provided. Mix a third of the cement at a time. Ensure hearth is 
central and level to the appliance. For your assistance the 
hearth has been pre-marked (lined) with a template showing 
the position of the legs. Carefully trial fit the surround.  

Stand legs onto the hearth aligning with lines and trim kit. 
Locate blocks that have peg holes inside the column leg 
(example fig 4) and accurately mark the wall around them for 
fixing points of brackets. Carefully lift the crossbeam into 
position and place onto the legs. Centralize and draw pencil 
lines on wall, around the outside of the surround to aid exact 
placement later.  

Carefully remove the components individually and return to a 
‘cushioned’ floor. Using appropriate fixings drill and plug the 
wall central to the hearth and fix both wall brackets with 
screws provided. 

Place a thin line of cement onto the wall and hearth on the 
inside of the pencilled guideline. Carefully stand leg in position 
and bed into cement while lining up with the bracket. Push a 
securing peg through the bracket and into the hole in the block 
located inside the column leg repeat for second leg. 

Run a thin line of cement on the wall and along the top edges 
of the legs and carefully lower the crossbeam into position 
locating the holding block onto the crossbeam bracket. Ease 
all joints together and review total alignment, taking care with 
corners and edges.   

Remove any visual pencil marks with a damp cloth. Using the 
remaining cement/grout, neaten all joints then wash all 
residues away with a clean wet sponge. Allow damp patches 
to dry out before use. 

Fig 2

Fig 3 Fig 4

Fig 6

Fig1 

The content of this leaflet is for guidance only. We cannot be held responsible for the 
competence of the installer. We recommend that the fitting of all appliances should be 
carried out by competent installers, in accordance with relevant building regulations. 
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Care and Maintenance of the Jurastone mantel 
 
Repair of minor chips and scratches 
In the event of an accident, where chipping has occurred, we have provided you with a small 
touch-up kit to match the mantel. In the case of a very deep chip a little plaster filler may be 
used to bring the damaged area level before concealing the repair.  
 

Step #1 Fill the affected area with "dabbing" strokes. A couple of coats will be 
needed, allowing each coat to dry before applying the next coat. 

Step #2   Apply the clear lacquer with the texture grains; one coat should be sufficient 
for this step. 

Step #3  When all of the coats are completely dry, the surface of the damaged area 
should be sanded down with a fine sandpaper to blend the repaired area 
with the rest of the component. 

 

Marks and Scuffs 
Most marks and scuffs can be very easily removed by using the quality eraser provided. This 
will simply rub off most marks that might occur on the mantel.  
 

Wax Removal 
In the event of some hot wax is spilt on the mantel or hearth, wait for it to cool. When the wax 
is cool CAREFULLY pick it off with the tip of a sharp object. When using the sharp object it is 
very important that the sharp edge is not pushed into the finish of the effected area, as this 
will chip the finish. Use a commercial wax remover for any remaining residues, testing the 
remover on an inconspicuous area of the mantel prior to use on the effected area. 
 

Spilt Liquids 
Spills and stains should be removed as soon as possible for best results. Dab up spills with a 
clean cloth or paper towel, avoiding wiping the spill. Water and soap will clean up most spills, 
providing that they are addressed quickly. Avoid using strong acids or chemicals with a strong 
acid reaction, as they might roughen the surface if left on for any length of time. It is always 
best to test the cleaning agent on an inconspicuous part of the mantel in order to check its 
impact on the finish.  

Dust and air born dirt will settle on any mantel surface. This can easily be removed by a 
vacuum with a soft bristle head. Be careful to not scratch the surface in the process.  
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Code Description Pièce no. 

1 Linteau 
4000782 (Classique) 
4000774 (Traditionnel) 
4000778 (Contemporain) 

2 Base de foyer 
4000781 (Classique) 
4000773 (Traditionnel) 
4000777 (Contemporain) 

3 Patte gauche 
4000783 (Classique) 
4000775 (Traditionnel) 
4000780 (Contemporain) 

4 Patte droite 
4000784 (Classique) 
4000776 (Traditionnel) 
4000779 (Contemporain) 

5 Support (2) 4000789 

6 
Goujons 
d’ancrage 
 (4 + 2 extra) 

4000791 

 
Vis murales (2) 
Chevilles 
murales (2) 

 

 

FAITES ATTENTION LORSQUE VOUS DEBALLEREZ CE PRODUIT.  
• NOUS CONSEILLONS FORTEMENT QU’UN PROFESSIONNEL PROCEDE A L’INSTALLATION DES PRODUITS 

STONEFIRE EN UTILISANT LES SUPPORTS ET LE MASTIC FOURNIS.  
• UTILISEZ DES GANTS LORS DE L’INSTALLATION. 
 
LISEZ CE MANUEL AVANT DE DEBALLER LE PRODUIT. FAMILIARISEZ-VOUS AVEC LES PIECES ET LES 
METHODES D’ASSEMBLAGE AVANT DE COMMENCER L’INSTALLATION. 
 
ENTRETIEN DE VOTRE MANTEAU DE CHEMINEE 
• VOTRE MANTEAU DE CHEMIEE NE REQUIERT QU’UN ENTRETIEN MINIMAL. EPOUSSETTEZ-LE 

REGULIEREMENT AVEC UNE BROSSE DOUCE ET, A L’OCCASION, ESSUYEZ-LE AVEC UN LINGE HUMIDE.  
• ABSORBEZ TOUT LIQUIDE RENVERSE ET LAVEZ AVEC UN NETTOYANT DOMESTIQUE.  
• POUR UN CAS D’EBRECHURE ACCIDENTELLE, NOUS INCLUONS UN PETIT KIT DE RETOUCHES DE LA 

COULEUR DE VOTRE MANTEAU DE CHEMINEE. REMPLISSEZ L’EBRECHURE EN APPLIQUANT LA PEINTURE 
EN TOUCHES LEGERES. FAITES DEUX OU TROIS APPLICATIONS EN VOUS ASSURANT QUE CHAQUE 
COUCHE EST BIEN SECHE AVANT D’APPLIQUER LA SUIVANTE.  

CONTENU: 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
1 X 3KG MASTIC    1 X PEINTURE POUR RETOURCHES 

1 X MANUEL D’INSTRUCTIONS     2 X PAIRES de GANTS 

Miles Industries Ltd. 
 190-2255 Dollarton Hwy., North Vancouver B.C, CANADA, V7H 3B1  

       Tél. (604) 984-3496 Fax (604) 984-0246 

 

INSTRUCTIONS D’INSTALLATION IMPORTANTES 
VEUILLEZ LIRE AVEC SOIN ET GARDER POUR RERERENCE ULTERIEURE 

MANTEAUX DE LA SÉRIE SM – CLASSIQUE / TRADITIONNEL / CONTEMPORAIN
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Pour l’installation de la bordure de foyer, consultez les 
instructions fournies avec la bordure. Placez la base de foyer 
fermement en position en la fixant avec du mastic. Ne 
mélangez qu’un tiers du mastic à la fois. Assurez-vous que la 
base est centrée et à niveau avec l’appareil. Pour vous faciliter 
la tâche, la base a été marquée (lignes) pour indiquer la 
position des pattes. Faites un essai de la bordure.

Placez les pattes sur la base en les alignant avec les lignes et 
la bordure du foyer. Alignez les blocs percés de l’intérieur des 
pattes et marquez le mur pour l’installation des supports. 
Soulevez le linteau avec soin et placez-le sur les pattes. 
Centrez et marquez au crayon le pourtour du manteau de 
cheminée pour en faciliter l’installation. 

Retirez avec soin chaque morceau et les replacez sur une 
surface coussinée. Utilisez les fixations appropriées et 
chevillez le mur au centre du foyer. Fixez les supports avec 
les vis fournies. 

Etendez une mince couche de mastic sur le mur et la base de 
foyer à l’intérieur de la marque au crayon. Placez soigneusement 
la patte et fixez-la dans le mastic tout en l’alignant avec son 
support. Fixez la patte au support en insérant un goujon d’ancrage 
dans le bloc à l’intérieur de la patte. Répétez avec l’autre patte. 

Etendez une mince couche de mastic sur le mur et  sur le 
dessus des pattes. Abaissez le linteau soigneusement en 
positionnant le bloc de soutien sur le support du linteau. 
Alignez les joints et revisez l’alignement d’ensemble en faisant 
attention aux coins et aux rebords. 

Effacez toutes les marques de crayon visibles avec un linge 
humide. En utilisant les restes de mastic, finissez tous les 
joints et ensuite, lavez les résidus avec une éponge humide 
propre. Laissez sécher les endroits humides avant d’utiliser 
votre foyer.

Schéma 2

Schéma 
3 

Schéma 
4

Schéma 6

Schéma 1 

Ce manuel est un guide seulement. Nous ne pouvons être tenus responsables pour la compétence de 
l’installateur. Nous vous conseillons de faire installer ce manteau de cheminée par un installateur 

compétent, en conformité avec la réglementation sur les bâtiments applicables. 

Schéma 5 
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Soins et entretien de votre manteau de cheminée Jurastone 
 
Réparation d’ébréchures et d’éraflures mineures 
Dans le cas d’ébréchures ou d’éraflures, nous avons inclus une petite trousse pour 
retouches. Si l’ébréchure est profonde, utilisez un peu de remplissage à plâtre afin de niveller 
l’endroit endommagé avant de le retoucher.  
 

Étape #1 Retouchez l’endroit affecté avec de petites touches. Deux couches seront 
nécessaires. Laissez sécher chaque couche avant d’appliquer la suivante. 

Étape #2   Appliquez la laque claire texturée; une couche devrait être suffisante. 
Étape #3   Lorsque toutes les couches sont complètement sèches, sablez la surface 

réparée avec un papier d’émeri fin. Ceci permettra de fondre l’endroit 
retouché avec le reste du manteau. 

 

Marques et rayures 
La plupart des marques et rayures peuvent être enlevées à l’aide de l’efface de qualité 
incluse. 
 

Cire 
Dans les cas ou de la cire chaude aurait été répandue sur le manteau ou la base du foyer, 
attendez qu’elle refroidisse. Lorsqu’elle est froide, enlevez-la AVEC PRÉCAUTIONS à l’aide 
de la pointe d’un objet. Lorsque vous utilisez un objet pointu, veillez à ce que la pointe ne 
pénètre pas la surface du manteau car cela pourrait créer une ébréchure. Utilisez un 
nettoyeur à cire commercial pour les résidus que vous n’avez pu enlever. Testez le nettoyeur 
dans un endroit caché afin de vérifier le résultat sur la surface. 
 

Liquides 
Pour de meilleurs résultats, les liquides renversés et les taches devraient être nettoyés le plus 
tôt possible. Épongez les liquides avec un linge propre ou une serviette de papier. Évitez 
d’essuyez le liquide. La plupart des liquides renversés peuvent être nettoyés avec de l’eau et 
du savon à condition de le faire rapidement. Évitez d’utiliser des produits chimiques forts ou 
des produits avec une réaction acide forte car cela pourrait rendre la surface rugueuse. Il est 
recommandé de faire un essai avec le produit de nettoyage dans un endroit caché du 
manteau afin de vérifier le résultat sur la surface. 

La poussière s’accumulera sur la surface du manteau de cheminée. Nettoyez-la à l’aide d’un 
aspirateur muni d’une brosse à poils souple. Faites attention de ne pas rayer la surface en 
nettoyant. 
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